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 وتلتى مصر" فى المعاصرة السياسية الاحزاب وانشطة برامج فى التربية"

 التعليم حول جاء ما على التعرف محاولة فى اختيارها ومبررات الدراسة هذه اهمية

 وتحليله مصر فى المعاصرة السياسية الاحزاب وانشطة برامج فى وقضاياه

 بعد مصر فى السياسية التعددية مرحلة بداية وهى١٩٧٧ من اعتبارا وتفسيره

 الى بالاضافة. الواحد الحزب او الشمولى الحكم نظام من قرن الربع بلغت سنوات

. لمصر قومى امن قضية السياسية القيادة صرحت كما اصبح التعليم ان

 برامج فى وانشطته التعليم موقع على التعرف فى الدراسة مشكلة وتحددت

 فيما الاختلاف او الاتفاق ومدى مصر فى المعاصرة السياسية الاحزاب وانشطة

 واوجه التعليم موقع على التعرف فى الدراسة حدود جاءت فقد عليه وبناء. بينها

١٩٧٧ من اعتبارا مصر فى معاصرة سياسية احزاب عشرة عدد فى انشطته

.٢٠٠٠ عام وحنتى

 والمنهج التحليلى الوصفى المنهج من كل على الدراسة اعتمدت وقد
 من إليه رمت ما لتحقيق وذلك الدراسة لطبيعة المناسبة البحثية بإدواتهما المقارن

 أهداف.

 فصول: أربعة من الدراسة وتتكون

 وحدودها ومشكلها اختيارها ومبررات الدراسة أهمية على ويحتوى الأول: الفصل

 الدراسة. وخطوات الدراسة ومصطلحات البحثى ومنهجها الدراسية

 الحزب وأنشطة برامج فى التعليم موقع عن الدراسة تتحدث وفيه الثانى: الفصل

 الديمقراطى. الوطنى
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 عليها. الدراسة وملاحظات المختارة. المعارضة



 برنامج فى وأنشطته التعليم موقع بيان عن الدراسة تتحدث وفيه الرابع: الفصل

 نتائج ثم المختارة. المعارضة وأحزاب الديمقراطى الوطنى الحزب

 واقتراحاتها. الدراسة

 الحزبية بالبرامج تتعلق نتائج أقسام. ثلاثة إلى نتائجها الدراسة قسمت وقد

 بالبرامج تتعلق ونتائج التعليم، حول الحزبية بالأنشطة تتعلق نتائج التعليم، حول

 عامة. بصفة الحزبية

 يلى: كما النتائج أهم وكانت

 تستحق عامة قضية باعتباره التعليم بموضوع الأحزاب برامج معظم -اهتمت١

 الاهتمام.

 العموم بصفة جاء الاهتمام هذا أن إلا بالتعليم الأحزاب برامج اهتمام ا-برغم

 التفاصيل. و الدقة ينقصه أخرى بعبارة أو التخصيص وليس

 برامجها. فى جاء ما مع الأحزاب لبرامج المنفذة الأنشطة حجم تتناسب -لا٣

 والمنعدم. والنادر القليل بين الدراسة لأحزاب المنفذة الأنشطة حجم -تراوح4

 للتعليم والبحث الدراسة أعمال تواصل ضرورة هى الدراسة توصيات -أهم٥

 والمتداخلة والمتغيرة والمتعددة المتعاقبة المتغيرات ضوء فى وقضاياه

 والمتشابكة.



Abstract
<Education in the Platforms and Activities of Contemporary Political Parties in Egypt

This stdy attempts at defning, analysing, and interpreting education, and other
issues intrinsically related to it, as stated in the programmes and activities of contemporary
political parties in Bgypt fiom 1977, the date when political pluralism came into existence
after 25 years of totalitarianism. Furthermore, education, as political leadership stated, is a
national security issue.

The problem this study attempts to explore is the position education occupies in the
programmes and activities of contemporary political parties in Bgypt, andthe similarities
and differences in platfors and activities as far as each party is concemned. Accordingly,
this study aims at explaining the position education takes up in the platfors often
contemporary political parties in Egypt fom 1977 t0 2000.

This study employs two methods of approach to explore the main thesis: the
descriptive analytical approach and the comparative approach.

This stdy comprises four chapter and a conclusion:
Chapter One explains the objectives of the study, defines the problem it attempts at
exploring and the method of approach it employs. The steps the study follows and its
idiomatic terms are also explained in this chapter.
Chapter Two explores the position education occupies in the programmes and activities
of the National Democratic Party.
Chapter Three deals with the position education occupies in the programmes ofthe
selected opposition parties.
Chapter Four compares the position education takes up in the programmes of the
National Democratic Party and the selected opposition parties.
Conclusion sums up the findings of the stdy.

The findings of this study are divided into three sections, the first section sums up
findings related to education in the platfomms of the parties selected for this study, the
second with education activities in each party respectively, while the third sums up
findings concemning political parties programmes in general.

The most important findings of this study are the following:-
1-Most of the programmes of the selected parties take great interest in education as an

important public issue.
2-Although the programmes ofthe parties selected for this study are interested in

education, their interest was expressed in rather generic temms, and no specific or
detailed programmes were mentioned.

3-The activities the parties put into action are completely improportionate to their
platfomms.

4-The activities of the parties selected for this study are few, rare, or nonexistent.
5-This study recommends that more research should be directed to the education issue,

as new, various, and overlapping national, regional, and international requirements
and events must be taken Into account.


